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Protokół Nr III/14
 sesji Rady Gminy Orla

z dnia 30 grudnia 2014 r.

Obrady III sesji Rady Gminy odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Orla w
godzinach od 10 00- 1110. W sesji wzięło udział 15 radnych. W obradach uczestniczyli: Pan Piotr
Selwesiuk – Wójt Gminy, Pani Irena Odzijewicz – Sekretarz Gminy, Pani Joanna Onufryjuk –
Skarbnik Gminy,  Pan Leon Pawluczuk  -  Kierownik Referatu  ds.  Inwestycji  i  Gospodarki
Komunalnej,  Pan  Marek  Kułakowski  Radca  Prawny  Urzędu  Gminy  oraz  sołtysi
poszczególnych sołectw. 
Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2, 3 do protokołu.
Przebieg sesji protokołowała inspektor Urzędu Gminy Mariola Kubajewska.

Obradom przewodniczył Pan Aleksander Klin -  Przewodniczący Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady III  sesji,  powitał  radnych, osoby zaproszone
oraz sołtysów uczestniczących w sesji. Stwierdził, że na sali obecnych jest 15 radnych, a więc
rada może obradować i podejmować decyzje, a jej obrady są prawomocne. 

Ad.  2.  Przewodniczący  Rady  Gminy przedstawił  projekt  porządku  obrad.  Zwrócił  się  z
zapytaniem, czy do projektu porządku obrad będą zgłoszone uwagi bądź propozycje zmian. 
W związku z tym, iż pytań i wniosków nie zgłoszono  Przewodniczący zarządził głosowanie
nad porządkiem obrad.
W zarządzonym jawnym głosowaniu (za - 15 przeciw – 0, wstrz. – 0) Rada Gminy przyjęła
następujący porządek obrad:

1) Otwarcie sesji.
2) Przyjęcie porządku obrad.
3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4) Informacja o realizacji zadań gminy w okresie między sesjami.
5) Podjęcie uchwał Rady Gminy Orla:

a) w sprawie  Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Orla  na lata  2015 –  2018
wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2015-2018,

b) w sprawie budżetu gminy na 2015 rok,
c) w  sprawie  przyjęcia  rocznego  programu  współpracy  gminy  Orla  w  2015  r.  z

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art.  3 ust. 3
ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003  r.  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o
wolontariacie,

d) w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Orla na 2015 r.
e) w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej.

6) Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.
7) Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania.
8) Wolne wnioski.
9) Zakończenie obrad.

Ad.  3.  Przewodniczący  Rady poinformował,  iż  kolejny  punkt  porządku  obrad  dotyczy
przyjęcia  protokołu  z  poprzedniej  sesji.  Zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  do  protokołu  z
poprzedniej sesji będą wnoszone uwagi bądź zastrzeżenia. 



Do  protokołu  z  poprzedniej  sesji  uwag  i  zastrzeżeń  nie  wniesiono,  wobec  czego
Przewodniczący zaproponował jego przyjęcie bez odczytania. 
Rada Gminy w wyniku jawnego głosowania (za – 14, przeciw – 1, wstrz. – 0) przyjęła bez
odczytania Protokół Nr II/14 sesji Rady Gminy Orla z dnia 11 grudnia 2014 r.

Ad.  4. Przewodniczący  Rady poprosił  Pana  Piotra  Selwesiuk  Wójta  Gminy  Orla  o
przedstawienie informacji o realizacji zadań między sesjami.
Wójt poinformował, iż w okresie miedzy sesyjnym zrealizowano następujące zadania:
1) w  dniu  22  grudnia  2014  r.  zostały  częściowo  odebrane  roboty  budowlane  zadania

polegającego  na  dokończeniu  budowy  oczyszczalni  ścieków  oraz  przebudowy  sieci
kanalizacji sanitarnej obsługującej budynki wielorodzinne w Dydulach, wykonane od dnia
podpisania umowy (30.10.2014r) z nowym wykonawcą – firmą Zieja z Łomży.  Prace
zostaną wznowione wiosną,  a  ostateczne zakończenie jest  ustalone umownie na dzień  
29 maja 2015 r.;

2) w  dniu  18  grudnia  2014  r.  został  rozstrzygnięty  przetarg  nieograniczony  na  budowę
urządzenia  melioracji  wodnej  –  rowu  z  przepustami  i  innymi  urządzeniami
towarzyszącymi  w obrębie  wsi  Gregorowce.  Roboty  będzie  realizować spółka  cywilna
Bracia  Jurczuk  z  siedzibą  w  Zaściankach  koło  Białegostoku  za  kwotę  121 669,14  zł.
Umowa zostanie podpisana w dniu 12 stycznia 2015 r., a zakończenie robót nastąpi do dnia
15 maja  2015 r.  Realizacją  zadania  zainteresowanych było  7 Wykonawców. Najniższą
cenę – 98 366,64 zł. zaoferowało Przedsiębiorstwo Handlowo - Usługowe WODMEL  z
Wysokiego  Mazowieckiego,  jednak  na  wezwanie  nie  uzupełniło  wymaganych
dokumentów. Najwyższą cenę – 279 523,28 zł. zaoferowało Przedsiębiorstwo Drogowo –
Mostowe MAKSBUD Sp. z o.o. z Bielska Podlaskiego;

3) w  dniu  27  listopada  2014  r.  złożono  wniosek  o  płatność  operacji  „Remont  budynku
świetlicy  w miejscowości  Dydule”  zrealizowanej  w  ramach  działania  413  „Wdrażanie
lokalnych  strategii  rozwoju”  dla  operacji,  które  odpowiadają  warunkom  przyznania
pomocy  w  ramach  działania „Odnowa  i  rozwój  wsi” objętego  Programem  Rozwoju
Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. Wartość projektu to 207 258,28 zł, w tym kwota
dofinansowania – 75 000 zł;

4) zakończono prace nad realizacją projektu „Stworzenie miejsca do rekreacji w Orli – mini
siłownia pod chmurką” w ramach działania 413 „Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju”
dla  operacji,  które  odpowiadają  warunkom  przyznania  pomocy  w  ramach  działania
„Odnowa  i  rozwój  wsi” objętego  Programem  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  na  lata
2007-2013. W ramach projektu została zainstalowana siłownia zewnętrzna składająca się z 
5 zestawów urządzeń do ćwiczeń, tablica informacyjna oraz 2 szt. ławek i 2 szt. koszy na
śmieci. Całkowita wartość zadania wyniosła 80 942,61 zł, w tym kwota dofinansowania 
52 600,00 zł. W dniu 29 grudnia 2014 r. złożono wniosek o płatność;

5) w związku z tym , iż w styczniu i w lutym 2015 r. kończą się pozwolenia wodnoprawne na
eksploatację  hydroforni  w  Orli  i  w  Olekszach  oraz  oczyszczalni  ścieków  w Orli  i  w
Dydulach gmina wystąpiła do Starosty Bielskiego w Bielsku Podlaskim o przedłużenie
terminu ich użytkowania. Na hydrofornię w Orli uzyskano pozwolenie do 2034 r., a na
oczyszczalnię  w Orli  do  2024 r.  Postępowanie o przedłużenie terminu funkcjonowania
hydroforni w Olekszach jest w trakcie i będzie wydane na 20 lat, a na oczyszczalnię  w
Dydulach na 10 lat;

6) po ogłoszeniu przetargu przez Powiatowy Zarząd Dróg w Bielsku Podlaskim  na zimowe
utrzymanie dróg powiatowych w sezonie 2014/2015, gmina złożyła ofertę na świadczenie
usług  nową równiarką  drogową  za  cenę  237,60  zł  brutto  za  1  godz.  pracy  maszyny.



Pomimo,  że  oferta  zawierała  jedną  z  wyższych  cen,  to  została  wybrana  i  w  dniu  
12 listopada 2014 r. podpisano umowę;

7) przygotowano sprzęt gminny do zimowego utrzymania dróg: 
− nową koparko – ładowarkę CAT z pługiem czołowym (z możliwością zmiany położenia na

skrętny i klinowy),
− nową równiarkę drogową z pługiem czołowym skrętnym, 
− kamaza z pługiem czołowym skrętnym. 
W razie potrzeby będzie uruchomiana również  ładowarka Fadroma.
8) zakupiono  i zainstalowano przy ul. Mickiewicza w Orli iluminacje świetlne.

Ad. 5. Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do realizacji 5 pkt porządku obrad – „Podjęcie
uchwał”.  Przedstawił projekt uchwały w sprawie Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy
Orla na lata 2015 – 2018  wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2015-2018.
Przypomniał, iż radnym są znane przesłanki powstania uchwały. Zwrócił się z zapytaniem, czy
będą zgłaszane wnioski bądź zapytania do projektu uchwały. W związku z tym, iż pytań i uwag
do projektu uchwały nie zgłoszono Przewodniczący zarządził głosowanie.
W wyniku przeprowadzonego głosowania jawnego (za – 15, przeciw – 0, wstrz. – 0) Rada
Gminy podjęła  uchwałę Nr III/6/14 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Orla  na  lata  2015 –  2018  wraz  z  prognozą  kwoty długu  i  spłat  zobowiązań na lata
2015-2018.
Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  Orla oznajmił,  iż  kolejny  projekt  uchwały  dotyczy
budżetu  gminy  na  2015  rok.  Zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  będą  zgłaszane  wnioski  bądź
zapytania do projektu uchwały.  W związku z tym, iż pytań i uwag do projektu uchwały nie
zgłoszono Przewodniczący zarządził głosowanie.
Rada  Gminy  w  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  jawnego  (za  –  15,  przeciw  –  0,
wstrz. – 0) podjęła uchwałę Nr III/7/14 w sprawie budżetu gminy na 2015 r.
Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Gminy zauważył,  że  kolejna  uchwała,  to  roczny  program
współpracy gminy Orla w 2015 r. z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o
wolontariacie.  Zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  będą  zgłaszane  wnioski  bądź  zapytania  do
projektu uchwały. W związku z tym, iż pytań i uwag nie zgłoszono zarządził głosowanie.
Rada  Gminy  w  wyniku  głosowania  jawnego  (za  –  15,  przeciw  –  0,
wstrz.  –  0)  podjęła  uchwałę  Nr  III/8/14  w  sprawie  przyjęcia  rocznego  programu
współpracy gminy Orla w 2015 r. z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o
których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku
publicznego i o wolontariacie.
 Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.

Kolejny projekt uchwały dotyczył uchwalenia planu pracy Rady Gminy Orla na 2015 r.
Przewodniczący Rady przypomniał, iż był on przedmiotem analizy radnych na posiedzeniach
Komisji, zwrócił się z zapytaniem, czy będą zgłaszane zapytania do przedłożonego projektu
uchwały. Wobec braku pytań zarządził głosowanie.
Głosami 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrz. się” Rada Gminy Orla podjęła uchwałę Nr III/9/14  w
sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Orla na 2015 r.



Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  iż  ostatnia  uchwała  dotyczy  powołania
Komisji  Inwentaryzacyjnej.  Przypomniał,  iż  z  ramienia  Komisji  ds.  Samorządu  i  Mienia
Komunalnego  do  składu  komisji  został  wytypowany  radny  Eliasz  Kalina,  a  Komisję
Planowania, Budżetu i Finansów reprezentuje radny Marek Gołub. Następnie zapytał, czy są
uwagi i zapytania do uchwały. Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono Przewodniczący Rady
Gminy poddał go pod głosowanie. 
W zarządzonym jawnym głosowaniu głosami 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrz. się” Rada Gminy
Orla podjęła uchwałę Nr III/10/14 w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej.

Ad. 6. W punkcie wnioski, interpelacje i zapytania radnych głos zabrali: 
Radny  M.  Mincewicz wnioskował  o  dołączenie  do  innych  samorządów  i  wprowadzenie
Lokalnej Karty Dużej Rodziny. Następnie radny zwrócił się z następującymi zapytaniami:

1) jaki jest termin obowiązywania pozwolenia na budowę Gminnego Centrum Kultury w
Orli,

2) czy zostały podjęte kroki dotyczące uzyskania dofinansowania w/w inwestycji.
Zauważył, że jeśli nie będzie dofinansowania i termin pozwolenia na budowę obiektu upłynie,
to jaki sens miało wydatkowanie pieniędzy na te dokumenty. Zapytał, czy Wójt ma w dalszym
ciągu  zamiar  budować  Gminne  Centrum  Kultury  w  Orli.  Przypomniał,  iż  spośród  kilku
koncepcji  budynku nie  było  czego  wybierać,  dodał,  że  nie  był  za  tą  koncepcją,  która  jest
przedstawiana w gminnej gazetce.
Wójt  poinformował,  iż  koncepcję  budynku  Gminnego  Centrum  Kultury  wybrali  radni.
Pozwolenie  na  budowę  obowiązuje  do  2016  r.,  które  można  w  każdej  chwili  przedłużyć,
natomiast opracowana dokumentacja nie straci na wartości. Dodał, że za wydanie pozwolenia
gmina nie ponosi kosztów. Odnosząc się do Karty Dużej Rodziny, oznajmił, iż daje ona ulgi
m.in.  w komunikacji,  w wejściu na stadiony, czy też baseny. Wyraził  pogląd,  iż nie widzi
potrzeby jej wprowadzania na naszym terenie, gdyż  dzieci są dowożone do szkoły transportem
gminnym, mogą także bezpłatnie skorzystać z „Orlika”. 
Innych wypowiedzi w tym punkcie obrad nie zanotowano.

Ad. 7. Odpowiedzi udzielono podczas omawiania poprzedniego punktu obrad.

Ad. 8. W wolnych wnioskach głos zabrali:
Pan Sergiusz Martynowicz zapytał, czy jest szansa, żeby w Biuletynie Informacji Publicznej
ukazały się wszystkie protokoły z sesji Rady Gminy Orla, które jego zdaniem celowo nie są
zamieszczane. 
Sekretarz Gminy poinformowała,  iż protokoły zamieszczane są  w BIP po przyjęciu przez
Radę Gminy Orla.
Innych wypowiedzi nie odnotowano.

Ad. 9. W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował
radnym i osobom zaproszonym za udział w sesji, po czym zamknął jej obrady.

    Protokołowała Przewodniczący Rady

Mariola Kubajewska                   Aleksander Klin


